

ISSN1674-926X

CN51-1723/R

中药与临床

ZHONG YAO YU LIN CHUANG

主管单位：四川省教育厅 主办单位：成都中医药大学

2012

Vol. 3 (总第011期)

PHARMACY AND CLINICS OF CHINESE MATERIA MEDICA

法霜粉鼻



ISSN 1674-926X



9 771674 926125

万方数据

双月刊 2010年创刊

中药与临床

双月刊

2010年创刊

第3卷第1期 总第11期

2012年1月25日出版

目次

【名家论坛】

试论中药配伍研究的方法与实践 彭成 (1)

【研究论著】

品种品质

RP-HPLC法测定山豆根中三叶豆紫檀苷的含量 邓放, 吴兵, 董小萍 (5)

五种不同基源石斛对小鼠胃粘膜损伤的保护作用及机制研究 朱丽娜, 刘贤武, 徐芳, 等 (7)

五种不同基源石斛对小鼠肠推进及胃排空的影响 朱丽娜, 刘贤武, 朱红云, 等 (11)

炮制制剂

牛蒡子饮片与粉末煎煮过程中牛蒡苷含量变化的比较研究 毛茜, 傅超美, 林俊芝, 等 (15)

大孔吸附树脂对山茱萸总黄酮的分离纯化研究 王英豪, 邱颂平, 刘清华 (18)

地锦草总黄酮口服结肠定位片体外释放度考察 赵明琴, 尹蓉莉, 白兰, 等 (21)

HPLC法测定洁利通胶囊中栀子苷的含量 游宇, 傅超美, 黄逸维, 等 (24)

药理毒理

芍药苷抗抑郁作用与NO/cGMP通路相关性研究 王景霞, 张建军, 李伟, 等 (27)

临床中药

浅析中医系统论原理在中药药性理论中之应用 梁晓东, 唐迎雪 (29)

《普济方》对《伤寒杂病论》核心药物及药对配伍的应用 刘立萍, 李然, 梁茂新, 等 (31)

基于火神派纳气归肾思想的黄柏-砂仁-甘草配伍探讨 叶冰, 照日格图, 吴施国, 等 (33)

白芍配伍缓性制毒浅析 吴庆光, 姚海燕, 蓝森麟, 等 (36)

“黔药”临床应用心得 汪毅 (38)

我国中药相关国家标准简述及分析 文竹, 徐建兵, 杨帆, 等 (40)

【教学科研】

分段考评方式对提高学生学习《中药学》能力的研究 李杨 (46)

【综述进展】

中药中农药残留的限量标准及相关研究现状 胡一晨, 万丽, 杨芳, 等 (48)

中药用于治疗溃疡性结肠炎的研究进展 施翠英, 王旭 (52)

薄膜包衣技术在中药固体制剂防潮中的应用 杨红, 李小芳, 尹帮龙, 等 (56)

口服脉冲式给药系统的研究概况 吕懿平, 尹蓉莉, 李东芬, 等 (60)

【旧籍新刊】

药物出产辨(十一) 陈仁山(原著), 蒋森, 陈思敏, 梁飞(整理) (64)

[期刊基本参数] CN51-1723/R*2010*b*16*64zh*P*¥8.00*20*2012-01

英文审校: 李芸霞

PHARMACY AND CLINICS OF CHINESE MATERIA MEDICA

Bimonthly Started in 2010 Volume 3, Number 1 Feb. 25, 2012

CONTENTS IN BRIEF

- The research and practice of the compatibility of Traditional Chinese medicine PENG Cheng (1)
- Determination of trifolirhizin in Radix et Rhizoma sophorae tonkinensis by RP-HPLC
..... DENG Fang, WU Bing, DONG Xiao-ping (5)
- The protective effect of five different species of *Hera Dendrobii* on gastric mucosal injury in mice and its mechanism
..... Zhu Li-na, Liu Xian-wu, Xu Fang, et al. (7)
- Effects of five different species of *Hera Dendrobii* on gastric emptying and small intestinal propulsive in mice
..... ZHU Li-na, LIU Xian-wu, ZHU Hong-yun, et al. (11)
- Comparative Study on the content of arctiin changes between decoction pieces of *Fructus arctii* and *Fructus arctii* powder
in the process of decoction MAO Qian, FU Chao-mei, LIN Jun-zhi, et al. (15)
- Studies on the separation and purification of total flavonoids from *Cornus officinalis* by macroporous resin
..... WANG Ying-hao, QIU Song-ping, LIU Qing-hua (18)
- Study on the release of *Humifusa* flavonoids colon-targeted tablets in vitro
..... ZHAO Ming-qin, YIN Rong-li, BAI Lan, et al. (21)
- Determination of Geniposide in Qinglitong capsule by HPLC ... YOU Yu, FU Chao-mei, HUANG Yi-Wei, et al. (24)
- Study on the correlation of the antidepressant effect of paeoniflorin with the NO / cGMP pathway.
..... WANG Jing-xia, ZHANG Jian-jun, LI Wei, et al. (27)
- The application of TCM system principle in the drug property theory of Chinese herbal medicine
..... LIANG Xiao-dong, TANG Ying-xue (29)
- Application of the Core Herbs and Couplet Medicines of Shang Han Za Bing Lun in Pu Ji Fang
..... LIU Li-ping, LI Ran, LIANG Mao-xin, et al. (31)
- Discussing the Compatibility of Huang Bai, Sha Ren and Gan Cao Based On the Thought of Receiving Qi to the Kidney
from Fire-Fiend School YE Bing, ZHAO Ri-ge-tu, WU Shi-guo, et al. (33)
- The Attenuation of toxicity after several toxic drugs being used with *paeoniae alba*
..... WU Qing-guang, YAO Hai-yan, LAN Sen-lin, et al. (36)
- The experience of the clinical application of "Qian drug" WANG Yi (38)
- Compendium and analysis of TCM correlative national standards in China
..... WEN Zhu, XU Jian-bing, YANG Fan, et al. (40)
- .Study on segmentation evaluation methods to improve students' capacity in learning "Chinese materia medica"
..... LI Yang (46)
- Current status of relevant research on the limit standard of pesticide residue in TCM
..... HU Yi-chen, WAN Li, YANG Fang, et al. (48)
- Research progress of traditional Chinese medicine for the treatment of ulcerative colitis
..... SHI Cui-ying, WANG Xu (52)
- The application of film coating technology in the damp proofing of the traditional Chinese medicine solid preparations
..... YANG Hong, LI Xiao-fang, YIN Bang-long, et al. (56)
- Research of pulsatile drug delivery system LV Yi-ping, YIN Rong-li, LI Dong-fen, et al. (60)